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MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY 

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 

Mgr. Radka Bartůňková, DiS., PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo 
Kačaba, doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Bc. 
Jana Nožířová, DiS., Mgr. Ondřej Počarovský, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, 
Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni Mgr. Ivan Kabický, Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, prof. PhDr. Michal Miovský, 
Ph.D., MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc 
Zápis ze 6. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
13. 5. 2013 od 15 hodin v zasedací místnosti č. 135 v budově Nové radnice,  
Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 5  Datum 14. 5. 2013 

 

  

Jednání zahájila v 15.07 z pověření pracovně zaneprázdněného předsedy komise Mgr. Kabického 
Mgr. Nina Janyšková, přítomno 11 členů, komise je schopna usnášet se.  

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

Proti přítomnosti stážistky Magdaleny Veverkové na jednání nebyly vzneseny námitky. 
 
Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 8. 4. 2013 
3. Primární prevence – materiály k projednání 
4. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky hl. m. Prahy v roce 2012 
5. Koncepční materiály protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2020 
6. Zprávy z jednání sekcí 
7. Aktuální informace  

ad 1. Schválení programu jednání 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování v 15.09 hod., přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 8. 4. 2013 

K  zápisu nebyly vzneseny připomínky, schválení bez námitek. 

Hlasování v 15.10 hod., přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 

ad 3. Primární prevence – materiály k projednání 

Členům komise byl předem zaslán materiál „Pravidla pro žadatele o dotaci v dotačním řízení „Zdravé 
město Praha 2014“ – I. program pro školy a školská zařízení“, který je přepracovanou verzí 
připomínkovaného materiálu. Mgr. Bartůňková doplnila, že změny v materiálu a zapracování 
připomínek proběhlo v rámci sekce primární prevence. V návaznosti na tento materiál se připravuje 
metodika pro hodnotitele. 
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Mgr. Počarovský vyslovil nespokojenost se zapracováním svých připomínek k první verzi tohoto 
materiálu. Připomínky nebyly zohledněny, ani jinak vypořádány. Také k tomuto přepracovanému 
materiálu má připomínky, ale doba umožňující kvalitní posouzení a zpracování připomínek byla příliš 
krátká. Žádá, aby připomínky byly vypořádány. Další technické věci jsou k diskusi – např. 
harmonogram, kdy rozdělení dotací až v dubnu považuje za neúnosné. Doporučuje dále předložit 
materiál k projednání kompletně, tj. včetně žádosti. Dále upozornil na nerealistický požadavek na 
ohlašování všech preventivních aktivit 15 dní předem a nevyjasněnost cíle a metod tzv. „metodických 
dohlídek“. Přítomnost dalších osob na primárně preventivní akci ji může výrazně narušit až ohrozit. Je 
potřeba domluvit se s lektorem a respektovat jeho doporučení. 

Mgr. Bartůňková sdělila, že všechny došlé připomínky byly sekcí projednány, diskutovány a následně 
odborem zapracovány do předloženého materiálu. 

Mgr. Nožířová doplnila, že institut metodických dohlídek a hlášení akcí předem jsou zakomponovány 
i v jiných dotačních programech. Hl. m. Praha musí být informováno o akcích, které jsou podporované 
z veřejných rozpočtů. 

Mgr. Žufníček informoval o posloupnosti prací – 24. 4. proběhla sekce, do 30. 4. měla být upravená 
verze rozeslána členům sekce, materiál však přišel až v pátek 3. 5. ráno, zpětná reakce na něj byla do 
6. 5. Některé dohodnuté věci nebyly správně dopracovány, jiné připomínkované zůstaly nezměněny. 
Některé citace z odborných podkladů považuje za nadbytečné. Doporučuje proto celý dokument 
přepracovat tak, aby byl ucelený a lépe sloužil žadatelům. Současně upozornil na to, že se pravidla 
rozcházejí s formuláři. 

Mgr. Janyšková se omluvila, že na připomínkování dokumentu neměla dost času z důvodu přípravy 
výroční zprávy a dalších dokumentů k protidrogové politice.  
Některé připomínky tedy uvedla přímo na jednání:  
- omezení konzultací na dvě hodiny pouze v pondělí a středu, tedy v úřední dny, nepovažuje 

z pohledu úřadu za možné a vzhledem k počtu potenciálních žadatelů za dostatečné;  
- doporučila ke zvážení, zda by nebylo dobré vrátit do formuláře potvrzení externí organizace, že se 

zavazuje program realizovat v určitém rozsahu a za určitých podmínek; 
- doporučuje také, aby se do hodnocení projektů zapojili koordinátoři, kteří školskou problematiku ve 

svých obvodech dobře znají a se školami úzce spolupracují. 

Dr. Richterová Těmínová se domnívá, že je třeba mít přehled o tom, co se ve školách realizuje, za 
otázku k diskusi považuje zařazení rubriky pro harmonogram přímo do žádosti. 

Dr. Kalina je trvale nespokojen s formuláři žádostí, čekal, že vše bude upraveno a zejména 
zjednodušeno.  

Dále byla diskutována problematika selektivní a indikované prevence a její vymezení pouze pro 
speciální školy a způsob financování pro školy ostatní. Je potřeba vytvořit seznam organizací, na které 
by se školy v případě problému mohly obracet.  

Závěry: 
 Zvážit rozsah teoretické části. 
 Definovat termín „metodické dohlídky“. 
 Rozšířit konzultační hodiny pro žadatele. 
 Zvážit povinnost předkládat s vyúčtováním kopie originálních dokladů. 

V závěru diskuse bylo doporučeno, aby byla problematika primární prevence detailně prodiskutována 
v sekci a aby byl dopracovaný materiál předložen komisi až po schválení v sekci, včetně 
aktualizovaného formuláře žádosti. 

Úkol pro sekci primární prevence: 
Vedoucí urychleně svolá sekci k dopracování materiálu tak, aby byl schválený sekcí rozeslán členům 
komise nejpozději 10. 6. (k projednání na komisi 17. 6.). Součástí budou pravidla i korespondující 
formulář. Metodika pro hodnocení bude dopracována dodatečně. 
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ad 4. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky hl. m. Prahy v roce 2012 

Mgr. Janyšková sdělila, že postupně zapracovala došlé připomínky. Některé, spíše doplňující 
a rozšiřující spektrum informací, ovšem došly teprve v den jednání komise, a budou proto zapracovány 
dodatečně.  

Informace z Hygienické stanice hl. m. Prahy o výměnném programu musely být na základě upozornění 
dr. Richterové Těmínové korigovány ve spolupráci s Mgr. Petrášovou podle závěrečných zpráv od 
organizací. Ve spolupráci s dr. Studničkovou byl doplněn seznam návykových látek. 

Připomínky k doplnění do VZ 2012: 

- Dr. Richterová Těmínová upozornila na uživatele, kteří si obstarávají syntetické drogy přes 
internet..  

- Mgr. Řezník informoval o přehledu přestupků ve spojení s užíváním drog, který je součástí 
výroční zprávy Městské policie HMP. 

Diskuse ke zprávám o zvyšujícím se věku uživatelů vedla k otázkám, z jakých údajů je čerpáno a jak je 
tento údaj validní. 

Mgr. Počarovský doplnil, že na základě represivních opatření se drogová scéna stává méně otevřenou, 
a je tak obtížnější její kontrola a ovlivňování klientů ve smyslu Harm Reduction (HR). 

Usnesení: 
PK RHMP schvaluje předložení výroční zprávy Úřadu vlády ČR po jejím doplnění ve smyslu 
připomínek. 

Hlasování v 16.15, přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 

ad 5. Koncepční materiály protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2020 

Mgr. Janyšková sdělila, že práce na strategických dokumentech musela být odložena z důvodu 
naléhavých úkolů, jako je celá administrativa dotačních smluv a smluvních dodatků na rok 2013. 
Všechny smlouvy již byly podepsány a postoupeny na OVO MHMP k opatření doložkou dle ust. § 43 
zákona č. 131/2000 Sb., o hlavním městě Praze. 

Požádala vedoucí sekcí o spolupráci při zpracování schválené verze materiálu, tj. koncepce, strategie 
a akční plán, tak, aby mohl být předložen a projednán na komisi dne 17. 6. 2013.  

V 16.17 odešel dr. Kalina. Přítomno 10 členů. 

ad 6. Zprávy z jednání sekcí 

Sekce primární prevence: 
Sekce pracovala na koncepci primární prevence a podkladech pro vyhlášení grantů pro rok 2014. 

Sekce léčby: 
Dr. Richterová Těmínová informovala, že stále naléhavější je zajištění zdravotní péče – zejména 
primární péče – o osoby se závislostmi. Chybí praktický lékař, gynekolog, zubní lékař – dr. Strnad 
v Nemocnici Na Bulovce postupně přestal tuto klientelu ošetřovat.  

Mgr. Janyšková informovala, že nedostatečná zdravotní péče vede k následným těžkým somatickým 
komplikacím. Jako příklad uvedla dokonce ztrátu prstů na ruce klientky poté, co nebyla včas a správně 
ošetřována. 

Dalším problémem je nedořešená situace s DROP IN. Dr. Douda v této souvislosti informoval, že již 
museli být z metadonového programu propuštěni někteří klienti, neboť kapacita programu 
v provizorních podmínkách nedostačuje. Tím dochází ke zvyšování počtu klientů v ostatních 
programech, a to nejen v substituční léčbě, ale i v kontaktních centrech. 
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Téma substituce je také stále naléhavé. Do budoucna je třeba rozšířit počet ambulancí, což ovšem narazí 
opět na problém umístění. 

Byla vznesena otázka, zda by se problém ambulance praktického lékaře nedal vyřešit v rámci Kliniky 
adiktologie. 

PK RHMP vyzývá k projednání otázky zajištění zdravotní péče o drogově závislé v rámci odboru, 
zejména s ing. Čelikovskou. 

V 16.33 odešel dr. Douda. Přítomno 9 členů. 

Sekce HR se sejde 14. 5. 2013 
Kromě aktuálních informací ze služeb HR projedná materiály zpracované Klinikou adiktologie: 

- Nízkoprahové služby pro uživatele a uživatelky drog ve smyslu HARM REDUCTION (snižování 
škod spojených s užíváním drog) 

- Mapování dostupnosti a charakteru sítě služeb oboru Adiktologie - Analytická zpráva 

ad 7. Aktuální informace 

• AntiFetFest 2013 (AFF 2013) 

Mgr. Janyšková informovala o průběhu letošního ročníku festivalu. Porota, vybraná a schválená 
přípravnou skupinou festivalu, dne 14. 5. 2013 zhodnotí a vybere vítězné filmy pro celopražské kolo. 
Z poroty se omluvila Mgr. Bartůňková a Mgr. Nožířová kvůli jiné akci, která je ve stejném termínu. 

Celopražské finále se bude konat dne 19. 6. 2013 v kině Světozor. 

Do soutěže se přihlásilo celkem 53 filmů. Z městských částí postoupilo celkem 13 filmů (8 ZŠ a 5 SŠ).  

Dr. Richterová Těmínová navrhuje, zda by v porotě neměl být zastoupen i nějaký výtvarník, který by se 
vyjádřil k formální stránce zpracování.  

Mgr. Janyšková uvedla, že složení poroty je stanoveno tak, aby bylo možné filmy kvalitně posoudit 
podle kritérií: technické zpracování – zpracování tématu – originalita námětu – herecké ztvárnění – 
celkový dojem.  

Mgr. Janyšková předložila návrh na financování AFF 2013 (členové komise obdrželi předem). Na 
financování je potřeba cca 100 tis. Kč. Pronájem kina Světozor, moderování, ozvučení a kulturní 
program – celkem 52 tis. Kč, odměny pro týmy vítězných filmů – celkem 48 tis. Kč. 

Usnesení: 
PK RHMP schvaluje uvolnění 100 tis. Kč z rozpočtu na protidrogovou politiku. 

Hlasování v 16.35, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

V 16.40 odešla Mgr. Bartůňková a Mgr. Nožířová. Přítomno 7 členů, komise není usnášeníschopná. 

• Dofinancování služeb v roce 2013 

Mgr. Janyšková žádá zástupce organizací o zaslání požadavků na dofinancování Radou vlády pro 
koordinaci protidrogové politiky (RV KPP) v tabulkách MS Excel a podle pokynů RV KPP také v pdf 
do 17. 5. 2013. 

• Konference  

„Rodina a drogy 2013“ 
Konferenci pořádá SANANIM  ve dnech 16. – 17. 5. 2013 v Paláci Charitas (Karlovo nám. 5, Praha 2). 
Konference se bude zabývat především dopady přítomnosti závislého člena rodiny na rodinu jako celek, 
na její ostatní členy, a to z pohledu adiktologického, rodinně-terapeutického a sociálně-právního. 
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Adiktologická konference v Psychiatrické léčebně Bílá Voda se uskuteční ve dnech 15. – 17. 5. 2013. 

AT konference na Seči se koná ve dnech 2. - 6. 6. 2013 

Program konference je zveřejněn na webu: 
http://www.at-konference.cz/data/document/20130401/PROGRAM_AT_KONFERENCE_2013_NEW-
WEB.pdf?id=694.  
 
Mgr. Janyšková zpracuje přehled známých konferencí v roce 2013 a prosí členy komise o spolupráci při 
aktualizování přehledu. Přehled bude rozeslán se zápisem. 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.50 hod. 
 
 
 
 
 
 
 

Zapsala MUDr. Alena Weberová, 
tajemnice PK RHMP 
 
  ..............................................  
 Mgr. Ivan Kabický,  
 náměstek primátora, předseda PK RHMP 
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	 AntiFetFest 2013 (AFF 2013)
	Mgr. Janyšková informovala o průběhu letošního ročníku festivalu. Porota, vybraná a schválená přípravnou skupinou festivalu, dne 14. 5. 2013 zhodnotí a vybere vítězné filmy pro celopražské kolo. Z poroty se omluvila Mgr. Bartůňková a Mgr. Nožířová kvů...
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	„Rodina a drogy 2013“
	Adiktologická konference v Psychiatrické léčebně Bílá Voda se uskuteční ve dnech 15. – 17. 5. 2013.
	AT konference na Seči se koná ve dnech 2. - 6. 6. 2013
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